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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 10. december 2014 

stillet følgende spørgsmål nr. 329 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-

byggelse, som hermed besvares endeligt. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Flemming Møller Mortensen (S). 

 

Spørgsmål nr. 329:  

”Vil ministeren redegøre nærmere for den finske import af cannabis fra Hol-

land, herunder især: 

- importens art og omfang 

- hvordan den importerede cannabis kontrolleres?  

- hvordan den importerede cannabis anvendes? 

- hvilke politiske beslutninger, der er truffet i Finland om medicinsk can-

nabis og importen fra Holland?” 

 

Svar: 

Jeg har i anledning af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrel-

sen, som har taget kontakt til det finske lægemiddelagentur.  

 

Svaret fra det finske lægemiddelagentur vedlægges i kopi.  

 

Det finske lægemiddelagentur har oplyst, at der er importeret tre forskelli-

ge produkter af medicinsk cannabis (i form af plantedele) til Finland. Han-

delsnavnene for disse er Bedrocan, Bediol og Bedica. De årlige kvoter for 

Finlands forbrug af cannabis godkendes af FN-organet the International 

Narcotics Control Board (INCB). Finlands kvoter for cannabis de sidste 10 

år er angivet nedenfor (i gram): 

 

År  Kvote for cannabis 

2005  1 

2006  1142 

            2007  602 

2008  4050 

2009  20047 

2010  20050 

2011  20050 

2012  25000 

2013  35000 

2014  40255 

 

Det finske lægemiddelagentur har endvidere oplyst, at importen primært 

udgør produkterne nævnt ovenfor, som er fra Holland. Den aktuelle import 

er steget, men kvoterne er aldrig blevet nået. Den importerede cannabis 
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udleveres på baggrund af en specialudleveringstilladelse, som er udstedt 

til specifikke patienter. Produkterne er udleveret gennem få findske apote-

ker, og kontrollen udføres på samme måde som for andre lægemidler in-

deholdende euforiserende stoffer. 

 

Det finske lægemiddelagentur har desuden oplyst, at specialudleveringstil-

ladelserne til cannabis primært er givet med henblik på reduktion af spa-

sticitet og smerter hos patienter med multiple sklerose eller andre smerte-

behandlinger, hvor andre lægemidler ikke har været effektiv.   

 

Endelig har det findske lægemiddelagentur oplyst, at der ikke har været 

nye politiske tiltag. Der har været en mindre ændring i § 17 i en bekendt-

gørelse (490/2008), udstedt af Ministeriet for Socialanliggender og Sund-

hed, hvorved det blev muligt at udskrive sådanne euforiserende stoffer 

(FN 1961 konventionen schedule I og IV) udelukkende på specialudleve-

ringstilladelse.  

 

 

Med venlig hilsen 
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